

Protest letter to Tanaiste and Minister of Justice and Equality

[Date]

[Name]

[Function (eventually)]

[Email address]

Frances Fitzgerald,
Dept. of Justice and Equality,
51, St. Stephen's Green,
Dublin 2,
D02 HK52
Ireland
Phone: +353 1 602 8202
Email: minister@justice.ie

Dear Tanaiste and Minister Fitzgerald,

I have become aware of the conviction of a 17 year school student for false imprisonment of former Tanaiste Joan Burton TD. We believe that this conviction and the fact that a further 18 people face trial next year relating protesting against water charges in the Jobstown community in Tallaght, Dublin is a disgraceful miscarriage of justice.

Sit down protests that delay politicians are a part of the fabric of democratic rights that people have won over many years. It is a very serious infringement of the right to protest that the Irish State and judicial system are pursuing these case, 'a recipe for totalitarianism' as the school students barrister called it and a criminalisation of protest and working class communities.

That people could face long prison sentences and that a democratically elected parliamentarian could be removed from parliament is outrageous. I demand that the conviction of the 17 year old be overturned and that the charges against the 18 adults are dropped immediately.

[signature]

Protestbrief an den Tánaiste (Vize-Premierminister) und den Minister für Justiz und Gleichstellung

[Datum]

[Name]

[Funktion (gegebenenfalls)]

[Email]

Frances Fitzgerald,
Dept. of Justice and Equality,
51, St. Stephen's Green,
Dublin 2,
D02 HK52
Ireland
Phone: +353 1 602 8202
Email: minister@justice.ie

Sehr geehrter Tánaiste, sehr geehrter Minister,

uns wurde bekannt, dass ein 17-jähriger Schüler der Freiheitsberaubung der früheren Tánaiste Joan Burton TD für schuldig befunden wurde. Wir empfinden diese Verurteilung, sowie die Tatsache, dass 18 weitere Menschen vor einem Gerichtsverfahren wegen ihres Protests gegen die Wassergebühren in Jobstown stehen, als ein beschämendes Fehlurteil.

Sitzblockaden, welche Politiker kurzweilig aufhalten, sind Teil der Bandbreite demokratischer Rechte, welche Menschen nach jahrelangen Auseinandersetzungen erstritten haben. Dass der irische Staat und das Justizsystem diese Fälle als solche verfolgt, ist ein ernster Bruch mit dem Recht auf Protest. Es ist "ein Rezept für Totalitarismus" wie der Rechtsanwalt des Schülers sagte und eine Kriminalisierung von Protesten und der Bevölkerung von Jobstown und anderen Arbeitervierteln.

Dass nun den Angeklagten lange Haftstrafen drohen und ein demokratisch gewählter Parlamentsabgeordneter um seinen Sitz fürchten muss, ist ungeheuerlich. Ich fordere, dass der 17-jährige freigesprochen wird und dass die Anklagen gegen die 18 Erwachsenen sofort fallen gelassen werden!

[Unterschrift]